
Beste kijkers en luisteraars. 

Geacht college en raad,

Ik ben Henk ter Voert geboren in Didam op het einde van de tweede wereld 
oorlog (juni 1944). Op gegroeid in een normaal gezin en de middelste van 
achtkinderen. Kleuterschool lagere school ,VGLO lagere landbouw school, 
middelbare landbouwschool, tuindersknecht ,boerenknecht militaire dienst, 
voorlichter varkenskern, Voorlichter -  bedrijfsadviseur UTD Mengvoeder, 
bestuur Pony club de Heestertjes en kring bestuur, vice voorzitter van de st 
Martinuskerk in Beek, bestuurder van Welcom, Secretaris /voorzitter van de 
KBO in Beek Loerbeek en ’s-Heerenberg. vanaf maart 2002. (19 jaar)

We zijn nu in het heden beland.

We gaan nog een keer terug in het verleden.
In 1965 is de KBO (ouderen organisatie) opgericht .
Oprichtingsjaar gestart met 80 leden  per heden   396  leden
De KBO staat voor Katholieke Belangen Organisatie voor senioren.
Zonder eigen onderkomen en de activiteiten hadden voornamelijk plaats in het 
voormalige restaurant  ’t Heuveltje.
Zoals de naam aangeeft de KBO is een belangen organisatie voor namelijk 
voor senioren thans vanaf 50 jaar.

We gaan opnieuw terug in de tijd.
Maart 1965 is het Steunpunt de Averhof gebouwd in Beek. bestemd voor Beek 
Loerbeek en kilderse inwoners. Het was toen de beheersstichting steunpunt  de 
Averhof. Ongeveer 10 jaar na de oprichting is de beheersstichting opgeheven. 
Geen toekomst onder het toen gevoerde beleid. De welzijnsstichting SWOB( 
SWOM  WELCOM) nemen het beheer van de Averhof over.  Weer 10 jaar later 
de meeste van u moeten zich dat herinneren weer onrust . De Gemeente geeft 
aan dat er fors bezuinigd moet worden. Ook de welzijnsstichting ontkomt hier 
niet aan, en besluit mede onderdruk van de Gemeente de stekker uit de 
Averhof te trekken.
De KBO maar voor namelijk Henk ter Voert verzet zich hier tegen. En er wordt 
een informatieavond gehouden op 26 maart 2015. In de voormalige bibliotheek 
van de Averhof toen al weg bezuinigd.
Deze avond leidt er toe dat onder druk van de KBO nieuwe gesprekken tot 
stand komen.



Er wordt een brede werk/stuurgroep gevormd.Hierin nemen zitting De 
Gemeente, Welcom, Woningstichting Bergh, de Dorpsraad , enkele vrijwilligers 
van de Averhof, en de KBO.

Na veel vergaderd te hebben stelt de KBO dat zij de Averhof willen exploiteren. 
Met medewerking van de gemeente en vnl. van de toenmalige wethouder 
mevrouw Wolsing  en  inmiddels ontstane wooncorporatie Plavei. De 
voormalige bibliotheek krijgt door mede onderhandelingen van  wethouder 
Gerritsen een woonbestemming . De KBO neemt per 1 januari 2016 het beheer 
van Welcom over en 1 juli 2016 is de officiële her in gebruik name van de 
Averhof,  dat in 2020 de naam van Gemeenschapshuus de Averhof krijgt. De 
activiteiten van verenigingen en clubhuizen heb ik /wij voldoende in onze 
eerste toelichting aangegeven. (en in bezit van de raad)

Terug naar 2017 in een vergadering van de dorpsraad van 5 april vraagt dhr. XX 
of wij als dorp wel voldoende bezig zijn met de leefbaarheid. En of er behoefte 
is aan een gemeenschaps gebouw. Dhr. XX wil met de voorzitters van de 
verenigingen hierover brainstormen.

OP 17 november 2017 is er een uitnodiging om deel te nemen aan een 
discussieavond of er behoefte is aan een gezamenlijk onderkomen. Op 
voorhand is in vette letters gedrukt. Gildehuis wacht een opknapbeurt en 
wordt Dorpshuis.
21 november schrijft de stem van Montferland
Dat er iets met het Gilde huis in Beek en Loerbeek moet gebeuren , daar is 
iedereen het in de dorpen wel over eens. Maar of het gebouw in de toekomst 
ook de invulling als dorpshuis krijgt, daar verschillen de meningen nog wat 
over.

21 februari 2018 hebben de verenigingen zich kunnen presenteren in het gilde 
gebouw. Zowel de aanwezige verenigingen en als bezoekers was een matige . 
Zie verslag agenda punt 8 van de vergadering 4 april 2018
12 april maakt de dorpsraad bekend dat er leefbaarheidssubsidie is van de 
Gemeente van 25 000. € de gemeenschap kan project plannen indienen om in 
aanmerking te komen voor deze subsidie voor 1 juni 2018. 
Op 4 juni zijn de ingediende plannen in een dorpsraadvergadering toegelicht.
Op 15 juni is er een dubieuze toelichtingsbrief van de gemeente en dorpsraad.
Naar aanleiding van de brief wisseling een vervelend telefonisch gesprek 
gevoerd met mevrouw XX van de Gemeente Montferland. Een gesprek vooraf 
met de dhr XX van de Gemeente heb ik niet kunnen realiseren. 



Op 20 juni i is hierover gestemd.
21 juni maken wij als KBO bezwaar bij de Gemeente betreffende de gang van 
zaken. Dan ineens verschijnt in een brief dat er ook nog een subsidie  van 
250 000 € beschikbaar is voor verbetering van de leefbaarheid. Die regeling 
was al in werking getreden op 1 januari. En bij de dorpsraad bekend. Door de 
gemeente op de hoogte gebracht op 11 oktober 2017.  Waarom de totale 
subsidie niet bekend gemaakt.
Half  sept 2018  gesprek gevoerd met het parochie bestuur 
27 sept 2018 ingesproken in de raadsvergadering.
8 november 2018 schrijft de Gelderlander over een tweespalt over het geld 
voor toilet Gildehuis.
21 januari  2019 de stemmingsuitslag van  20 juni in mogen zien (zie antwoord 
Mark Heebing)

Tevens zijn wij van mening dat in het beleidskader welzijnsvoorzieningen 2018 -
2023 onder punt 4
Punt a t/m g criteria staan die niet stroken met de plannen van de stuurgroep 
en St Jans Gilde. 

Regio 8 publiceert dat op 7 september 2019 dat het dorpshuis in 2020 gereed 
moet zijn voor de dorpen Beek en Loerbeek. 
In 2019 en tot eind 2020 is er geen waarneembare activiteit geweest van zowel 
de stuurgroep- dorpsraad als St Jans Gilde. Behoudens eenmalig een gesprek 
tussen XX en Henk ter Voert.

15 augustus heeft de KBO de Gemeente per brief gevraagd hoe het is met de 
gelden van de motie olie. De Gemeente schrijft dat de gelden gereserveerd op 
de schap liggen. 
13 november belooft Ingrid Wolsing aan Henk ter Voert dat ze via haar partij de 
gemeente om uitleg gaat vragen. Die uitleg krijgt ze. Uit dit schrijven blijkt dat 8 
kernen hun 25.000. €  over meerdere objecten nuttig hebben besteed.
Tot onze verbazing staat daar ineens te lezen dat de stuurgroep hun plannen 
begin december heeft ingediend en zullen dat plan op 14 december toelichten. 
Op  4 januari 2021 is hierover naderoverleg geweest tussen de gemeente en de 
initiatief nemers .
Het college stelt voor dat de raad akkoord gaat met het beschikbaar stellen van 
de 250.000 € onder voorwaarden dat de provincie ook 200 000 €  beschikbaar 
stelt.



Ik wil eindigen met de woorden :  Dat ik er niets meer van begrijp. En dat ik in 
de afgelopen jaren ook geen behoefte heb gepeild aan een dorpshuis op de 
huidige plaats van het Gildehuis.

Wat gaat de stuurgroep doen als er een alternatief plan kerkgebouw eerder 
gerealiseerd wordt ?
De KBO als belangen Organisatie heeft hier goede redenen voor. 

Ik hoop dat de raad het besluit van het college niet overneemt.
En dat we met zijn allen terug moeten naar de tekentafel. En dat ons parochie 
bestuur met als voorzitter de nieuwe neutrale  pastoor Oortman hier op zijn 
minst met de st Martinus kerk in betrokken wordt.

KBO Henk ter Voert.


